
ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE AS FSV UK
Datum: 29.2.2024, 10:00
Hybridní forma zasedání: Jinonice, online prostřednictvím platformy Google Meet
Přítomní členové Sociální komise AS FSV UK: Michaela Němcová, Eva Hejzlarová, Jan Hlaváč,
Jan Volenec, Barbora Procházková

Nepřítomní: Barbora Součková (omluvena), Veronika Macková (omluvena), ombudsmanka IES
Gabriela Bošňáková (omluvena)

Hosté: Zuzana Jarolímková (ombudsmanka IKSŽ), Aleš Michal (ombudsman IPS), Martina
Fortnerová (ombudsman ISS), Alexandra Nosková (ombudsmanka IMS), Zuzana Kasáková
____________________________________

1. Program zasedání

Předsedkyně SK AS FSV UK Barbora Procházková přivítala všechny členy a členky a představila
program zasedání.

2. Zprávy od studentských ombudsosob

Ombudsmanka IMS: Alexandra Nosková řešila celkem dva případy. První případ se týkal stížnosti
ze strany několika studentů na vyučující kurzu. Ombudsmanka případ komunikovala s ředitelem
institutu, který pomohl situaci vyřešit. Druhý případ se týká nevhodného chování ze strany
doktorského studenta IPS. Podnět přišel z neznámého důvodu ombudsmance IMS, nicméně ta jej
předala ombudsmanovi IPS (více níže).

Ombudsman IPS: Aleš Michal byl skrze ombudsmanku IMS Alexandru Noskovou informován o
nevhodném chování doktorského studenta ve vztahu ke studentce z jiné fakulty, která navštěvovala
jeho kurz. Podnět přišel prostřednictvím třetí osoby (student). Z tohoto důvodu bylo ombudsmanovi
IPS navrženo, aby napsal studentovi, který případ nahlásil, zda by se k případu nechtěla vyjádřit
samotná studentka. Současně bylo ombudsmanovi doporučeno, aby kontaktoval ombudsmanku dané
fakulty, zda se studentka neobrátila na ombudsmanku na své fakultě. Ombudsman s tímto případem
kontaktoval vedení institutu, případ je v současnosti v řešení. Další řešený případ se týkal problémové
komunikace ze strany vedoucího závěrečné práce. Ombudsman kontaktoval vedoucího katedry, který
s daným vyučujícím promluví a pokusí se situaci vyřešit.

Ombudsmanka ISS: Martina Fortnerová neřešila žádný případ, nicméně došlo k řešení svou akcí,
které ombudsosoby plánují připravit pro studenty FSV. Jedná se o workshop od organizace Konsent
zaměřený na nevhodné chování v akademickém prostředí a dále film s názvem Po prolomení ticha,
který se taktéž věnuje tématice nevhodného chování zneužívání moci v akademickém prostředí.
Ombudsosoby obdržely od AS FSV UK finanční podporu na dané akce za což ombudsmanka ISS
poděkovala. Dále byla řešena propagace akcí, která bude probíhat primárně skrze fakultní spolky.
Promítání filmu Po prolomení ticha je spojeno i s následnou diskusí. Martina Fortnerová navrhla, že
by se zde mohly představit i nastupující ombudsosoby. Barbora Procházková návrh podpořila.

Ombudsmanka IKSŽ: Zuzana Jarolímková řešila celkem tři případy spojené se závěrečným
hodnocením v kurzech. Jeden z případů se již vyřešil, další dva jsou aktuálně v řešení. Na řešených
případech se podílí i vedoucí katedry a jedno případu paní proděkanka pro studijní záležitosti.



Ombudsmanka IES: Gabriela Bošňáková byla ze zasedání omluvena.

3. Volby studentských ombudsosob

Barbora Procházková informovala, že volby pokračují bezproblémově. Uvedla, že máme poměrně
dost kandidátů a kandidátek. Až na IPS má každý institut dva a více kandidátů a kandidátek. Dále
sdělila, že pan tajemník připravil online volby a aktivně komunikoval s volebními komisemi a s
dozorem v jednotlivých komisích. V současnosti probíhá propagace kandidátů a kandidátek
prostřednictvím fakultních spolků a institutů. Barbora Procházková dodala, že ve středu 6.3. bychom
měli oficiálně znát vítěze voleb. Jan Volenec uvedl, zda nekontaktovat instituty a samotnou fakultu
ohledně propagace voleb. Barbora procházková uvedla, že v komunikaci se spolky prosila i o
propojení s instituty a o propagaci na soc. sítích jednotlivých institutů, pokud mají spolky tuto
možnost. Propagace s fakultou je domluvená, nicméně Barbora Procházková uvedla, že spolkům ještě
napíše a připomene jim propagaci.

Barbora Procházková dodala, že 13.3. v 16:30 proběhne na Hollaru rozloučení se stávajícími
ombudsosobami a přivítání a oficiální jmenování nových ombudsosob. Barbora Procházková
poprosila všechny ombudsosoby, aby se zúčastnili, jelikož dojde k oficiálnímu rozloučení, kterého se
zúčastní i předsedkyně AS FSV UK Magda Pečená. Taktéž uvedla, že předání mandátů se bude snažit
delegovat k 13.3., včetně delegace e-mailových adres ombudsosob. Stávající ombudsosoby bude
informovat e-mailem ohledně povinností, které bude nutné do konce mandátu učinit.

4. Rozprava k tématu well-being s Dr. Kasákovou

Barbora Procházková pozvala na zasedání komise Dr. Kasákovou, která vede fakultní skupinu pro
well-being. Sociální komise projevila zájem spolupracovat se skupinou, vzhledem k tomu, že si
stanovila téma Well-beingu jako jedno z klíčových, kterému by se v letošním kalendářním roce chtěla
věnovat. Dr. Kasáková taktéž projevila zájem o spolupráci se Sociální komisí a představila aktivity
skupiny, především Den duševního pohody 11.3. Dále zmínila projekt, který koordinuje rektorát,
zaměřující se na well-being studentů a pracovníků fakult. Zde se plánuje i kurz zaměřený na
well-being ve spolupráci s FTVS, což je v současnosti v jednání. Barbora Procházková zmínila institut
studentských ombudsosob, kde často řeší problémy spojené s duševním zdravím a uvedla, zda by bylo
možné propojit skupinu i s ombudsosobami. Martina Fortnerová vznesla dotaz, zda by na Dni pro
duševní pohodu mohly být i ombudsosoby, jelikož na minulé akci tomu tak bylo. Barbora
Procházková uvedla, že se v tento termín bude měnit mandát a nové ombudsosoby nebudou ještě
oficiálně zvoleny, nicméně je zkusí oslovit, zda by někdo z nových ombudsosob neměl zájem se Dnu
duševní pohody zúčastnit. Sociální komise se s Dr. Kasákovou domluvila, že zůstanou v kontaktu a v
případě nějakých událostí se spojí. Barbora Procházková zmínila i akce na téma sexualizovaného
násilí, které plánují studentské ombudsosoby. Dr. Kasáková poprosila, zda by bylo možné vždy
termíny akcí vzájemně sdílet. Dr. Kasáková se zeptala, zda jsou akce i pro cizojazyčné studenty.
Martina Fortnerová uvedla, že workshop nikoliv, ale pokusí se zjistit, zda by bylo možné promítat
film s anglickými titulky.



5. Různé

Barbora Procházková nabídla současným ombudsosobám možnost stát se po skončení mandátu členy
a členkami Sociální komise a podílet se tak dál na jejich aktivitách a případně ji rozvíjet o nová
témata.

Zapsala, za správnost: Barbora Procházková


